
Besvarelse af spørgsmål nr. 143 (Alm. del), som Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg har stillet til in-
denrigs- og sundhedsministeren den 24. maj 2005

Spørgsmål 143:
Health Care Without Harm har i en rapport dokumenteret, at der er alterna-
tiver til ftalater til langt de fleste anvendelser (jf. 
www.noharm.org/details.cfm?type=document&ID=42), og Miljøstyrelsen 
anfører også, at der findes alternativer (Miljøministeriets rapport: Status for 
Phthalater fra 2003 siden 22, jf. www.mst.dk under kemikalier). Ministeren 
bedes oplyse, hvilke af de anførte alternativer, det efter ministerens opfat-
telse ikke er forsvarlige at anvende på danske hospitaler.

Svar:
En stillingtagen til de nævnte rapporter vil kræve en detaljeret gennemgang 
og vurdering under inddragelse af relevant klinisk ekspertise. Når Læge-
middelstyrelsen har haft lejlighed til at gennemgå rapporterne, vil jeg vende 
tilbage med et mere uddybende svar.
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